



Press release (version française en page 3)

STARTUP WEEKEND, HORSE EDITION

LIEGE AIRPORT, 27-28-29 OCTOBER 2017

1

Developed by Google and Techstars, the concept of the STARTUP WEEKEND (registered trademark) wants to be simple and above all effective. The aim is to connect the actors of a sectoral sector with the actors of the digital sector during a weekend, from Friday afternoon to Sunday evening.

In order to improve their products, services or productivity, the formers are demanding innovative technological solutions (Internet, mobile applications, management programs, imaging, etc.). The latter can make available to them solutions already existing, under development or, better yet, create tools adapted to the precise needs of the applicants. If, through the 54 hours, where each one engages free of charge, the collaboration and the pooling between the various players turn out to be creative, the two sectors are winners: the firsts has found draft solutions for its concerns, thanks to the know-how of the seconds, which, at the end of this weekend of presentations, studies, research and valuations, will position themselves as services providers.

In order to optimize efficiency and to meet the aspirations of each one, different working groups will be set up according to the tools to be conceived. Sunday afternoon is devoted to the presentation of the different solutions imagined. These will be scrutinized by a committee of experts of 5 people.

Since its creation in 2009, the STARTUP WEEKEND concept has had 4,200 editions organized in 1,200 cities in 150 different countries. The total number of participants is around 135,000.

The STARTUP WEEKEND, proposed by EWalTop and its partners, 27-28-29 October 2017, will be a world premiere. Never until now, anywhere in the world, a STARTUP WEEKEND has addressed the equestrian sector and its parallel channels.

It was therefore logical that it was Belgium, whose equestrian profile was the most dynamic on the planet (405,000 horses stationed on its territory, 3rd sports federation, 1st women's sport, 1st exporter of obstacle horses, etc.) to this gap. The participants will be welcomed at the LIEGE AIRPORT. Convenient location because of easy access and equipped with all facilities (hotel, restaurants, multi media rooms, ...) but also symbolic since Liège Airport is in total phase with the new technologies and is positioned via its Horse Inn as an airport specialized in the air transport of horses. Moreover, the event ends on the eve of the opening of the Liege International Show Jumping (30 October > 05 November).

EWalTop, GIE / Mont-le-Soie, 1 / B-6698 Vielsalm / Belgium / T +32(0)80216556 / F +32 (0)80672356
www.ewaltop.be / info@ewaltop.be

TVA: BE 503896489 / IBAN : BE95 7320 2885 8258 / BIC: CREGBEBB



The STARTUP WEEKEND HORSE EDITION is accessible to all. The STARTUP WEEKEND HORSE EDITION will use mainly English as a working language to attract participants from all around the world. The participation fee is 30 € per person (until 1st of October, 60 € after). It includes access to the various meeting and seminar rooms, all meals and coffee breaks from Friday evening to Sunday evening. Accommodation and travel are the responsibility of each participant.

All information and details are available on Facebook (Startup Weekend Liege Horse Edition) or the Internet (liege.startupweekend.org) or from Maïté Grisard (maitegrisard@gmail.com, 00 32 479 42 40 62) or Pierre Arnould (parnould59@hotmail.com, 00 32 474 55 07 04).

At the initiative of this event, the GIE EWalTop is a Belgian group of economic interest designed to enhance Walloon know-how in all aspects of the horse industry. EWalTop exists since 2012. It brings together a whole series of equestrian companies renowned for the quality of their products and wishing to export. Here they are :

CLEANBOX: woodshavings or pellets litteries (www.cleanbox.be)

SONNENHOF: dressage and obstacle horses (www.sonnenhof.be)

PETER MÜLLER: wooden fences and gates (www.petermueller.be)

HIPPODROME DE WALLONIE: trot and gallop races (www.hippodromedewallonie.be)

J META: box, stables, covered arenas (www.jmeta.be)

EUROPEAN HORSE CENTER: frozen semen, sport evaluation (www.linalux-mls.com)

LIEGE AIRPORT: air and road transport (www.liegeairport.com)

UNIVERSITY OF LIEGE: equine hospital, any intervention (www.cvu.ulg.ac.be)

REVATIS: bio technologies, stem cells, revalidation (www.revatis.be)

AVS: care products, food supplements and vitamins (www.avsequine.be)

ECURIE DE LA SALLE: pensions, training, quarantines (www.ecuriedelasalle.be)

PROGENUS: DNA identification (www.progenus.be)

HIPPOFORME: wide range of feed products (www.hippoforme.be)

EKISM: Equestrian Smartphones Apps Solutions (www.ekism.be)



Communiqué de presse

STARTUP WEEKEND, HORSE EDITION

LIEGE AIRPORT, 27-28-29 OCTOBRE 2017

3

Développé par Google et Techstars, le concept du STARTUP WEEKEND (marque déposée) se veut simple et surtout efficace. Il s'agit de mettre en relation durant toute une fin de semaine, du vendredi après-midi au dimanche soir, les acteurs d'une filière sectorielle avec les acteurs de la filière digitale.

Afin d'améliorer leurs produits, leurs services ou leur productivité, les premiers sont demandeurs de solutions technologiques informatiques innovantes (internet, applications mobiles, programmes de gestion, imagerie, ...). Les seconds peuvent mettre à la disposition de ceux-ci des solutions déjà existantes, en développement ou, mieux encore, créer des outils adaptés aux besoins précis des demandeurs.

Si, au travers des 54 heures, où chacun s'engage gratuitement, la collaboration et la mise en commun entre les différents acteurs s'avèrent créatrices, les 2 filières s'en trouvent gagnantes : la première a trouvé des ébauches de solutions à ses préoccupations grâce au savoir-faire de la seconde, laquelle, au terme de ce week-end de présentations, d'études, de recherches et de valorisations pourra se positionner auprès de la première comme prestataire de services. Afin d'optimiser l'efficacité et de rencontrer les aspirations de chacun, différents groupes de travail seront mis en place selon les outils à concevoir. Le dimanche après-midi est consacré à la présentation des différentes solutions imaginées. Celles-ci seront passées au crible par un comité d'experts de 5 personnes.

Depuis sa création en 2009, le concept STARTUP WEEKEND a connu 4.200 éditions organisées dans 1.200 villes de 150 pays différents. Le nombre total de participants avoisine les 135.000.

Le STARTUP WEEKEND, proposé par EWalTop et ses associés, ces 27-28-29 octobre 2017, constituera une première mondiale. Jamais en effet jusqu'à présent, nulle part au monde, un STARTUP WEEKEND ne s'est adressé au secteur équestre et à ses filières parallèles. Il était dès lors logique que ce soit la Belgique, dont le profil équestre est le plus dynamique de la planète (405.000 chevaux stationnés sur son territoire, 3^{ème} fédération sportive, 1^{er} sport féminin, 1^{er} exportateur de chevaux d'obstacles, ...) qui remédie à cette lacune. Les participants seront accueillis dans les locaux de l'aéroport de Liège. Lieu pratique car d'accès aisé et doté de toutes les facilités d'accueil (hôtel, restaurants, salles multi médias, ...) mais également symbolique puisque Liège Airport est en phase totale avec les nouvelles technologies et se positionne via son Horse Inn comme aéroport spécialisé

EWalTop, GIE / Mont-le-Soie, 1 / B-6698 Vielsalm / Belgium / T +32(0)80216556 / F +32 (0)80672356
www.ewaltop.be / info@ewaltop.be

TVA: BE 503896489 / IBAN : BE95 7320 2885 8258 / BIC: CREGBEBB



dans le transport aérien des chevaux. Qui plus est, l'événement prend fin la veille de l'ouverture du Jumping International de Liège (30 octobre > 05 novembre).

Le STARTUP WEEKEND HORSE EDITION est accessible à toutes et tous. Ambitionnant d'accueillir des participants (une centaine) issus de divers continents et pays, le STARTUP WEEKEND HORSE EDITION utilisera principalement l'anglais comme langue de travail. La participation aux frais est de 30 € par personne. Elle inclut l'accès aux différentes salles de réunion et de séminaire, tous les repas et pauses café du vendredi soir au dimanche soir. Le logement et les déplacements sont à charge de chacun des participants. Tous les renseignements et détails sont disponibles sur Facebook (Startup Weekend Liege Horse Edition) ou Internet (liege.startupweekend.org) ainsi qu'auprès de Maïté Grisard (maitegrisard@gmail.com, 00 32 479 42 40 62) ou Pierre Arnould (parnould59@hotmail.com, 00 32 474 55 07 04).

A l'initiative de cet événement, le GIE EWalTop est un groupement belge d'intérêt économique destiné à valoriser le savoir-faire wallon dans tous les aspects de l'industrie du cheval. EWalTop existe depuis 2012. Il rassemble toute une série d'entreprises équestres réputées pour la qualité de leurs produits et désireuses de s'exporter. Les voici :

CLEANBOX : litières de copeaux ou de pellets (www.cleanbox.be)

SONNENHOF : chevaux de dressage et d'obstacles (www.sonnenhof.be)

PETER MÜLLER : clôtures et portails en bois (www.petermueller.be)

HIPPODROME DE WALLONIE : courses trot et galop (www.hippodromedewallonie.be)

J META : box, écuries, pistes couvertes (www.jmeta.be)

CENTRE EUROPÉEN CHEVAL : congélation semence, suivi sport (www.linalux-mls.com)

LIEGE AIRPORT : transport aérien et routier (www.liegeairport.com)

UNIVERSITE DE LIEGE : hôpital vétérinaire, toute intervention (www.cvu.ulg.ac.be)

REVATIS : bio technologies, cellules souches, revalidation (www.revatis.be)

AVS : produits de soins, suppléments alimentaires et vitamines (www.avsequine.be)

ECURIES DE LA SALLE : pensions, entraînement, quarantaines (www.ecuriedelasalle.be)

PROGENUS : identification ADN (www.progenus.be)

HIPPOFORME : large gamme alimentaire (www.hippoforme.be)

EKISM : solutions smartphones pour événements équestres (www.ekism.be)

